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Zveme Vás
Neděle 17. listopadu 

Odpoledne pro ženy s módní přehlídkou
prodej nejenom předváděných modelů 

butiku Happy Mode, 
prodej šperků, vánočních dekorací, 

nabídka občerstvení 
včetně míchaných nápojů,  
vyhlášení vítězů soutěže 

Pěkná dýně v dědině
Vstupné 20,- Kč

srdečně zve Klub žen
KD, od 15 hodin

Sobota 23. listopadu
Kateřinská zábava

Myslivecké sdružení Bukovina 
zve na výborné zvěřinové speciality 

a bohatou tombolu
K tanci a dobré náladě 

hraje skupina Vacek Band.
KD, od 20 hodin

více na str.???

Sobota 30. listopadu
Popovská hvězda

KD, od 17 hodin
více na str. ???

Čtvrtek 5. prosince
Mikulášská nadílka

Mikuláš se svou družinou a čerty
za pomoci členů SPOT Slunéčko
bude nadělovat dětem hodným 

a možná i těm zlobivým.
Podává se nebeský čaj i čertovský nápoj.

u Obecního úřadu od 16 hodin.
info na str. ???

Neděle 8. prosince
Mikulášský karneval

Tradiční dětský karneval
pořádá Popovjánek

masky vstup zdarma, 
dospěláci a ostatní 20,- Kč

tombola a občerstvení zajištěno.
KD, od 15 hodin

.
Sobota 14. prosince

Ježíškova dílna
výroba přáníček, svícnů 
a vánočních dekorací.

vstup 20,- Kč
pořádá kulturní komise OÚ

KD, od 15 hodin

Pokračování na str. 2

Ohlédnutí za „Popovským hodováním“

Od slováckých hodů s právem v Popovicích uplynul už nějaký ten pátek a byl 
dostatek času popřemýšlet a vyhodnotit, jaké vlastně ty hody roku 2013 byly. Co 
se týká příprav, v ničem podstatném se nelišily od předchozích ročníků – domlou-
vání a přemlouvání kandidátů na stárky, zařizování a zajišťování tisíce věcí, hodo-
vé zkoušky o šesti až sedmi párech. Stoupající nervozita a klesající sebevědomí po 
oznámení, že na hodové slavnosti tu budeme mít jedny netradiční návštěvníky, a 
to štáb české televize, který bude celé hody natáčet pro svůj cyklus dokumentů 
o tradicích. A navíc předpověď počasí – dvěma slovy: „nic moc“. Až posledních 14 
dnů před termínem hodů, se konečně všechno pomaličku začalo přiklánět na tu 
úspěšnější stranu. Stárci byli a jak sluší a patří hodové tradici - oba dva páry. I když 
ještě 4 dny před hodovou sobotou přišlo na nácvik pásma jen dvě třetiny hodové 
chasy a z toho polovička pokašlávajících a posmrkujících šohajků a děvčic, na ge-
nerálku už jsme se konečně sešli v plném počtu a ačkoliv to nikdo nečekal, pásmo 
se odzkoušelo bez závažnějších škobrtnutí. Sobotní ráno bylo chladné a mlhavé, 
ale sluníčko si statečně razilo cestu podzimním oparem a dávalo naději, že se snad 
letos chasa obejde bez pláštěnek. Ještě za tmy přicházely první děvčice do kultu-
ráku, aby si nechaly uvázat šátky turčáky, pěkně „po kunovsku“, kdy tento úvaz je 
jednou z nejsložitějších variant vázání šátku. Než všechny účastnice hodové ob-
chůzky prošly tímto obřadem, do poledne zbývala necelá hodinka.  Hodinu po 
poledni se ke kostelu začali scházet krojovaní, muzikanti z Hradčovjanky a také 
diváci. Zazněly první tóny trubek a první slova lidových písniček, nohy začaly po-
dupávat v rytmu polky. A do toho povel, který měl chasu provázet po celé hody: 
„Tak hele, prosím vás, dáme si to ještě jednou, ať máme pěkný záběry!“ Všudypří-
tomnost kamery, mikrofonu a akčního pana režiséra byla pro všechny krojované 
něčím novým, něčím co narušovalo spontánnost toho pravého hodového projevu. 
A o co větší byla snaha štábu natočit přirozený projev hodovým veselím rozjásané 
krojované mládeže, o to více se kabonila čela většiny členů chasy. Nic naplat, hody 
jsou od pradávna o tom, aby se prožily. Aby chasa mohla podle svého projevit 
radost nad tím, co náleží v tu chvíli právě jen jí. Aby tak jako kdysi jejich rodiče či 
prarodiče nastrojení ve slavnostním kroji hrdě plnili svoji úlohu a pro tento vý-
jimečný okamžik byli středobodem, kolem kterého se vše točí. A v tom je právě 
kouzlo odkazu předávaného z generace na generaci, nejde přikázat ani narežíro-
vat a nedokáže ho zahrát ani ten sebelepší herec. Jde ze srdíčka a z toho co v nás, 
byť někdy hodně hluboko, má své kořeny.  

Ale aby tato slova nevyzněla, že všechno bylo špatně! To určitě ne. Pokračování na str. 5

Mladší a starší stárci roku 2013 foto: M. Šuranský
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Další zasedání zastupitelstva obce 
se uskuteční 21. října  2013  

od 19 hodin na obecním úřadě.

Zveme Vás
Pokračování ze str. 1

Neděle 15. prosince
Vánoční zpívání

Popovjánek zve na tradiční předvánoční 
posezení 

s koledami, punčem a dobrotami
Vystoupí děti z Popovjánku, SPOT 

Slunéčko, SEN
a jako hosté kapela Děvčice z Podolí

KD, od 15 hodin

Středa 18. Prosince
Vánoční akademie ZŠ

Vystoupení dětí ze základní školy, 
mateřské školy, školní družiny  

a Popovjánek
KD, od 15.30 hodin

 
Pátek 20. – sobota 21. prosince

Vánoční turnaj v pexesu
více na str. ???

Neděle 22. prosince
Zpívání u vánočního stromu

Klub žen Vás zve na setkání s přáteli, 
sousedy a ostatními spoluobčany, přijďte 

se vánočně naladit s dětmi ze ZŠ a MŠ,  
s Popovjánkem SPOT Slunéčko  a SENiorkami.

K zahřátí bude čaj i svařák.
u OÚ, od 16.30 hodin

Ze zasedání zastupitelstva obce
Dne 26. srpna se konalo další zasedání zastupitelstva obce a bylo na něm přijato 

toto usnesení:
Zastupitelstvo obce Popovice
1. souhlasí s navrhovaným programem jednání a schvaluje program zasedání.
2. určuje zapisovatelem Františka Bajaju, ověřovatelem zápisu Janu Bárovou a Sta-

nislava Sedláčka, volí návrhovou komisi ve složení Ivo Horna a Zdeněk Kočíř
3. bere na vědomí informaci o probíhajících investičních akcích a schvaluje použití 

finančních prostředků z rezervního fondu příspěvkové organizace Základní škola a 
Mateřská škola Popovice na úhradu vícenákladů spojených s rekonstrukcí v budo-
vách Základní a mateřské školy

4.a) nesouhlasí s návrhem Dodatku č. 1 smlouvy o poskytnutí finančního příspěv-
ku za účelem dopravní obslužnosti uzavřenou mezi Obcí Popovice a Zlínským kra-
jem

4.b) schvaluje návrhy smluv o umístění telekomunikačního zařízení na budově ZŠ 
s poskytovateli internetového připojení.

4.c) schvaluje návrh Dohody o spolupráci při zabezpečování místních záležitostí 
veřejného pořádku mezi Obcí Popovice a Policií České republiky

4.d) schvaluje návrh kupní smlouvy na odprodej pozemku část parc. č. 5101/45 v 
k. ú. Popovice u Uh. Hradiště o celkové výměře 1235 m2

4.e) schvaluje návrh smlouvy č. 12138104 o poskytnutí podpory ze Státního fondu 
životního prostředí ČR v rámci Operačního programu Životní prostředí

5.a) schvaluje Obecně závaznou vyhlášku Obce Popovice č. 1/2013, kterou se zru-
šuje obecně závazná vyhláška Obce Popovice č. 4/2012 Tržní řád

5.b) schvaluje Nařízení Obce Popovice č. 1/2013, kterým se vydává Tržní řád
6. schvaluje změnu č. 3 rozpočtu obce pro rok 2013
7.a) schvaluje návrh na založení příspěvkové organizace Amfík Bukovina, zřizovací 

listinu příspěvkové organizace a vypsání výběrového řízení na obsazení místa ve-
doucího této organizace

7.b) schvaluje zveřejnění oznámení o záměru odprodej části parcely č.5019/2 v k. 
ú. Popovice u Uh. Hradiště vyznačené na situačním plánku

7.c) neschvaluje návrh na odkoupení parcel 5055, 6091, 6092 v k. ú. Popovice u 
Uh. Hradiště a ukládá starostce jednání s žadateli o možnosti uzavření smlouvy o 
dlouhodobé výpůjčce těchto pozemků

7.d) schvaluje odložení realizace stavby „Opěrná zídka Popovice“, na pozdější ob-
dobí, vzhledem k tomu, že současný stav zídky není havarijní a řešení je finančně 
velmi nákladné

7.e) nesouhlasí s podporou neziskového vzdělávacího projektu – časopisu Histo-
rický kaleidoskop.

Další zasedání se uskutečnilo 21. října 2013 a zastupitelé projednali a přijali toto 
usnesení:

Zastupitelstvo obce Popovice
1. souhlasí s navrhovaným programem jednání a schvaluje program zasedání
2. určuje zapisovatelem Františka Bajaju, ověřovatelem zápisu Františka Vlka a Ivo 

Hornu, volí návrhovou komisi ve složení Radomír Malina a Jana Bárová
3. schvaluje změnu č. 4 rozpočtu obce
4. schvaluje směrnici č. 7/2013 pro provedení inventarizace a směrnici č. 8/2013 o 

cestovních náhradách s účinností dnem schválení
5.a) schvaluje oznámení záměru dlouhodobé výpůjčky pozemků ve vlastnictví 

obce parc. č. 5055, 6091 a 6092 v k. ú. Popovice u Uh. Hradiště
5.b) souhlasí s návrhem na zvýšení ročního finančního příspěvku za účelem za-

jištění dopravní obslužnosti na území Zlínského kraje na částku 85,- Kč na jednoho 
obyvatele obce a rok s platností od 1. 1. 2014  

5.c) nesouhlasí s návrhem na zvýšení ročního finančního příspěvku za účelem za-
jištění dopravní obslužnosti na území Zlínského kraje na částku 100,- Kč na jednoho 
obyvatele obce a rok s platností od 1. 1. 2015

5.d) schvaluje návrh smlouvy č. OT-14130004131/001 o zřízení práva odpovída-
jícího věcnému břemenu, kde oprávněný je E.ON Distribuce, a. s., povinným Obec 
Popovice a předmětem stavba „Přípojka do 50m, Křapa“  na parc. č. 5032, 5031 a 
1715 v k. ú. Popovice u Uh. Hradiště

5.e) schvaluje návrh smlouvy o poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu 
Zlínského kraje ve výši 15.000,- Kč na úhradu nákladů na slavnostní představení a 
žehnání symbolů obce

Výsledky hlasování ve volbách do
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR

v obci Popovice

Počet voličů v seznamu: 862
Počet vydaných obálek: 555
Volební účast: 64,39%
Odevzdané obálky: 555
Platné hlasy: 554

Pořadí stran podle počtu získaných hlasů
 11 KDU- ČSL 127 hlasů 22,92%
 20 ANO 2011 96 hlasů 17,32%
 1 ČSSD 89 hlasů 16,06%
 21 KSČM 79 hlasů 14,25%
 17 Úsvit - T. Okamura 57 hlasů 10,28%
 4 TOP 09 48 hlasů 8,66%
 15 ZEMANOVCI 14 hlasů 2,52%
 2 Strana svob. občanů 13 hlasů 2,34%
 5 ODS 12 hlasů 2,16%
 3 Česká pirátská strana 11 hlasů 11,98%
 18 Děl. strana soc. sprav. 3 hlasy 0,54%
 23 Strana zelených 3 hlasy 0,54%
 13 Suverenita 1 hlas 0,18%
 22 LEV 21 1 hlas 0,18%
 5 HLAVU VZHŮRU 0 hlasů
 9 politické hnutí Změna 0 hlasů
 10 Strana soukromníků ČR 0 hlasů
 24 Koruna Česká 0 hlasů
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Srandohled
Tož vitajte milí ludé, zima už klepe na dve-

řa, tož abyste sa trochu zahřáli, povím vám o 
jedném výletě, kerý sa uskutečníl kdysi dáv-
no, v dobách, kdy mléko bylo za dvě koruny, 
platným platidlem býl aj desetník a mezi ví-
aj-pí osobnosti sa čítali veksláci.  V téj době 
sa jezdilo na dovolenú do Maďarska lebo Ju-
goslávije. No a do Jugoslávije sa po velikém 
špórování vydala aj naša početná famílija. 
Taťka jako řidič z povolání celú cestu pečlivo 
připravíl a nic nás nemohlo překvapit. Měl 
naplánovanú trasu, kde mosíme dojet, kde 
zastavit, kde máme rozložit naše šapitó a 
kde sa podíváme po památkách. Cestu ubí-
hala veselo a největším zážitkem bylo první 
setkání s tú velikú slanú lužú. Su ve znamení 
štíra, tož pro mě je voda ten pravý živel. Když 
sa před nama otevřél obzor a kde pohlédneš 
všady voda, začala sem v autě poskakovat 
jak na jehlách a taťkovi nezbývalo než na 
prvním odpočívadle zastavit a jít sa se mnú 
podívat lesti je tá voda opravdu slaná. Než 
mně stačíl říct, abych byla opatrná, zesko-
čila sem z kameňa do vody... a zajela pod 
hladinu jak nůž do dlaně. První vlna se mnú 
zatočila jak ze špinavým prádlem v pračce 
a nebyt pohotového zásahu taťky měla sem 
slanéj vody plný břuch. Ale to ně neodradilo, 
a už sem sa těšila, jak sa utáboříme nekde v 
kempu a já z vody vylezu enom na noc. Brzo 
sme dojeli do prvního cíla naší cesty, rozdělali 
stan a já aj s bratrama, keří ně ke svojí velkéj 
radosti dostali na starosť, sme sa vydali hned 
k vodě. Taťka odpočíval a mamka sa vydala 
prozkúmat okolí. Jak bylo tehdy zvykem tr-
žiště fungovalo kde sa podíváš a prodejci byli 
ochotní smlúvat, a to bylo něco pro mamku. 
Ze znalosti řeči nijakú, ale spoléhajúc na svůj 
instinkt, začala s prvním trhovcem smlúvat. 
Taťka v obavách, aby sa jí neco nepřihodilo, 
lebo spíš ze strachu, že v zápalu obchodo-
vání bude ochotná nabídnút aj naše autko, 
nahlédal co sa děje. Chvílama viděl enom 
mamčiny ruky jak šermujú v nejakéj prapo-
divnéj znakovéj řeči. Už tam chtěl jít, lebo to 
vypadalo, že domlúvání přešlo do bojového 
umění, ale už viděl, že sa mamka ze šťastným 
úsměvem vracá. Ale nešla sama, hned za ňú 
packovál místní trhovník a cosi vlékl. Dyž do-
šli až k našému vigvamu, ukázalo sa, že dota-
hl koš velikosti prádelního koša, kerý byl plný 
rajčat. Mamka s pusú od ucha k uchu pronés-
la: „Furt vykládals, že sa nedomluvím a vidíš, 
děcka budú mět vitamíny! A eště sem dostala 
aj slevu!“ a pochválila sa jak výhodno nakúpila. 
Taťka enom polkl, ale neměl to srdce jí říct, že za 
tú cenu sme mohli jít dvakrát celá rodina na ve-
čeřu a eště bysme k temu dostali aj salát... třeba 
rajčatový. Pokračování na str. 5

5.f ) schvaluje návrh kupní smlouvy na odprodej pozemku části parcely č. 5019/2 
označenou geometrickým plánem pro dělení pozemků č. 520-204/2013 jako parc. č. 
5019/72 v k. ú. Popovice o výměře 179 m2

6.a) odkládá projednání žádosti o odkup pozemků části parcely č. 5019/2 v k. ú 
Popovice u Uh. Hradiště do doby vyznačení skutečného provedení stavby čp. 132 
do katastru nemovitostí.

6.b) nesouhlasí s poskytnutím finanční podpory projektu „Omalovánky první po-
moci“ žadatele IV-Nakladatelství s.r.o., Plzeň

6.c) nesouhlasí s poskytnutím finanční podpory zařízení Hospic na Svatém Kopeč-
ku, Olomouc, IČ 736 34 671. 

Knihovna není jen o knihách!
Vyrobte si záložku do knihy

Místní knihovna Popovice vyhlašuje na měsíc listopad soutěž  o nejhezčí tradiční 
či netradiční záložku do knihy. Zapojit se mohou všichni – malí i ti velcí. Vaše zá-
ložky můžete odevzdat v knihovně v průběhu celého listopadu. Nezapomeňte si je 
označit jménem, příjmením a věkem. Vyhodnocení i s malou výstavkou v knihovně 
se uskuteční v rámci akce „Vánoční turnaj v pexesu“.

Přijďte hrát pexeso
Tato akce se koná již po osmé a zájem je o ni pořád velký. Letos se „Vánoční turnaj v 

pexesu“ uskuteční v pátek 20. prosince a bude opět spojený s možností nocování na 
KD v Popovicích. Přihlášky budou k vyzvednutí v Místní knihovně, na internetových 
stránkách knihovny či na OÚ v Popovicích od 28. 11. 2013. Uzávěrka přihlášek bude 
ke dni 16. 12. 2013. Prosím rodiče, aby na datum uzávěrky nezapomněli, jelikož poz-
dější přihlášky nebudou přijímány. M. Andrýsková

Literární cena autorovi knihy o Olšavě     

Autor knihy „Olšava ví svoje“ Jiří Jilík za ni 17. září t. r. v Letohradu převzal regionál-
ní Cenu Egona Ervína Kische. Cenou nesoucí jméno světově proslulého novináře a 
„zuřivého reportéra“ E. E. Kische (1885-1948) jsou v regionální sekci oceňovány nej-
lepší knihy žánru literatury faktu vydané v předcházejícím roce, které se týkají témat 
místních dějin. Odborná porota hodnotila šedesát knižních titulů a cenu udělila pěti 
z nich. I další z pěti cen putovala na Slovácko – získal ji publicista a sběratel Bořek Žiž-
lavský z Buchlovic, a to za knihu „Chřiby – hledání hrobu sv. Metoděje“. Ceny uděluje 
Správa odkazu E. E. Kische a Město Letohrad v Orlických horách, kde se každoročně 
konají setkání autorů Klubu literatury faktu. 

Kniha o Olšavě, v níž se píše také o naší obci, i kniha o hledání hrobu sv. Metoděje, 
jsou k dostání v Informačním centru v Kunovicích a je také ještě stále k dostání na 
obecním úřadě v Popovicích za cenu 210,- Kč a její součástí je DVD s prezentací Mi-
kroregionu Dolní Poolšaví.

Jiří Jilík převzal v Letohradu ocenění za knihu Olšava ví svoje. Foto: Bořek Žižlavský
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Sotva jsme začali,
už se připravujeme na Vánoce

V letošním školním roce poprvé zasedlo do školních lavic 17 školáčků. V převaze 
jsou děvčátka, kterých je deset. Máme za sebou již dva měsíce školní docházky a 
prvňáčky musíme opravdu pochválit. Jsou šikovní a snaživí. Už se všichni jistě těší na 
to, až budou moci psát perem. Druháci a třeťáci jsou na školní povinnosti již zvyklí. 
Oprášili znalosti z nižších ročníků a naplno vstřebávají další informace. Až na občas-
né zapomínání některých z nich je však také chválíme. Za první dva školní měsíce 

máme za sebou řadu 
aktivit. Hned 4. září 
jsme se vydali do Kul-
turního domu v Podolí, 
kde jsme spolu s dětmi 
z mateřské školy z Po-
povic a Podolí  i se  žáky 
ze ZŠ Podolí zhlédli 
výchovně vzdělávací 
program Ovocem a 
zeleninou ke zdraví. Cí-
lem bylo žákům přiblí-
žit prospěšnost ovoce 
a zeleniny na náš or-
ganismus. Snad se to 

alespoň částečně povedlo. Od 10. září opět jezdíme do plavecké školy v Uherském 
Hradišti a jsme velmi rádi, že se letos všichni naši plaváčci na každou hodinu oprav-
du těší. Poslední neděli v září měli možnost rodiče s dětmi navštívit v rámci družiny 
pohádkové představení Pejsek a kočička. I v letošním školním roce jsme spolu s ma-
teřskou školou uspořádali drakiádu. Ve čtvrtek 10. října se v Popovicích v části Klince 
sešli příznivci létajících draků. Počasí nám opravdu přálo a přilákalo spoustu nadšen-
ců. Rozdali jsme více než 40 diplomků a každý účastník obdržel také malou sladkost. 
V rámci představení obecních symbolů Popovic jsme 16. září navštívili výstavu v 
Kulturním domě v Po-
povicích. Ve středu 9. 
října jsme ve spoluprá-
ci s obecním úřadem 
uspořádali sběr papí-
ru. Děkujeme všem, 
kteří se do této akce 
navzdory uplakanému 
počasí zapojili a po-
mohli nám shromáždit 
téměř 3 tuny papíru. 
Další sběr proběhne 
v červnu, jeho vyhod-
nocení i s předáním 
odměn těm nejlepším 
sběračům se uskuteční 
poslední školní den před velkými prázdninami.V rámci odpolední družiny navštívi-
lo ve středu 23. října 30 dětí filmovou projekci Království lesních strážců 2D v kině 
Hvězda v Uherském Hradišti. 

A co nás do konce tohoto kalendářního roku čeká? Kromě vzdělávacích programů 
v rámci výuky nás čeká hlavně příprava na vánoční akademii, která se uskuteční 18. 
prosince v 15:30 hodin. Představí se mateřská škola, základní škola a Popovjánek. 
Všichni jste srdečně zváni. Abychom ale byli všichni dostatečně na Vánoce naladěni, 
mohou děti nosit do školy perníčky, které každoročně dáváme na výstavku v příze-
mí. Krásně nám školu provoní! Poslední školní den v tomto kalendářním roce nám 
zpříjemní kouzelník a vyrobíme si nějaké ty vánoční drobnosti. 

Letos naši školu navštěvuje 44 dětí, což je o 5 více než vloni. Do Podolí k poslední-
mu srpnu odešlo 12 dětí. Nejenom jim, ale všem školáků, kteří procházejí naší ško-
lou, přejeme mnoho studijních úspěchů. Rodičům děkujeme za trpělivost a domácí 
přípravu našich školáků, která je v úspěších i neúspěších našich žáčků znát.

 Za pedagogický sbor Lenka Falešníková

Popovská hvězda
SPOT Slunéčko si vás dovoluje pozvat 

na další veselou rodinnou akci s názvem 
„Popovská hvězda“, která se koná pro 
zpestření podzimního nečasu dne 30. 
11. 2013 v 16 hod v KD Popovice. Přijďte 
předvést svůj talent, ve zpěvu či tanci, 
mluveném slovu nebo cokoliv, v čem 
vynikáte a chcete ukázat i ostatním. 
Nestyďte se, ať je nás co nejvíc a udělá-
me sobě i svým spoluobčanům pěkné 
odpoledne. Přihlášky jsou k vyzvednutí 
v ZŠ a MŠ Popovice, na obecním úřadě 
nebo v místní knihovně, případně na 
webových stránkách obce. Prosíme o 
jejich vyplnění a odevzdání do schránky 
OÚ nebo v místní knihovně (případně 
zaslání na mail obec@popovice.cz) nej-
později do 21. 11. 2013. Rozhodli jsme 
se ještě více rozšířit žánr předváděného 
uměni, proto do tohoto ročníku soutěže 
zahrnujeme také soutěž o nejlepší ovoc-
ný vdolek (ovocný táč). Do hodnocení 
budou zařazeny všechny upečené dob-
roty (množství: 1 klasický plech na pe-
čení), které budou dodány do kuchyně 
kulturního domu v den konání, tedy 30. 
listopadu v době od 14.30 do 15.30 ho-
din. Věříme, že se najdou zájemci o účast 
na této akci a společně opět zažijeme 
veselé a příjemné setkání, jak již bývá na 
této akci zvykem. Těšíme se na Vás! Za 
„Spoťáky“ Andrea Kadlčíková

Přijďte na zvěřinové 
speciality

Období, kdy všechny Kateřiny, Katky, 
Katušky či Kačenky slaví svůj svátek je v 
Popovicích spojen s vyhlášenou akcí, a 
to Kateřinskou zábavou pořádanou Mys-
liveckým sdružením Bukovina. I letos se 
můžete těšit na tuto akci a jste na její ju-
bilejní již desátý! ročník srdečně zváni do 
kulturního domu v Popovicích v sobotu 
23. listopadu. Po zkušenostech z loňského 
roku Vám pořadatelé opět nabídnou mož-
nost koupit si výborné zvěřinové speciality 
ještě před konáním zábavy. V době od 15 
do 17 hodin bude probíhat prodej jídel do 
přinesených nádob, případně bude mož-
nost konzumace přímo na místě, tedy v 
bufetu kulturního domu. Pro návštěvníky 
Kateřinské zábavy, která vypukne ve 20 
hodin, bude tradičně připravena bohatá 
věcná i zvěřinová tombola, nabídka minu-
tek i hotových jídel z myslivecké kuchařky 
a v hlavním sále kapela VACEK BAND, která 
jistě potěší milovníky tance i dobré zábavy. 
Přijďte se pobavit, pochutnat si a případně 
vyhrát některou z hodnotných cen tombo-
ly. 

Těší se na Vás Myslivecké sdružení Buko-
vina Popovice.

Na výstavě v kulturním domě foto L. Falešníková

Drakiáda se i přes nepřízeň počasí vydařila foto L. Falešníková
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Dokončení ze str. 1
Možná byli někteří v té sobotní hektické obchůzce, plné povinností trochu roz-

hození přítomností kamer a některých požadavků štábu, ale všichni se snažili, aby 
vše probíhalo, jak se patří. Stárci Lukáš Stojaspal a Nikola Křapová i Martin Koníček 
a Silvie Dědková své říkání přednesli jako rodilí mluvčí a svou úlohu plnili po celé 
hody na výbornou.  I přesto, že se později odpoledne citelně ochladilo, průvod obe-
šel celou dědinu a po vyžádání hodového práva na obecním úřadě předvedla cha-
sa i děti z Popovjánku za doprovodu 
cimbálové muziky Čardáš moc pěkné 
vystoupení.  Hodová zábava na KKD 
začínala ve dvacet hodin a oproti 
loňskému roku se sešlo návštěvníků 
podstatně víc.   Pásmo s názvem „Z 
Hradišťa kúsek dál“ se povedlo nad 
očekávání. Chasa v něm pomyslně 
procestovala půl okresu, když při plá-
nované cestě do Hradiště nasedla do 
nesprávného vlaku, aby se přes Byl-
nici, Bojkovice, Uherský Brod a Staré 
Město šťastně vrátila do Popovic na 
právě konané hody. Kdo neviděl, stě-
ží pochopí. Stěžejní hereckou etudu 
si v pásmu střihly stálice naší pšovské divadelní scény Martin Jakšík jako průvodčí 
a Roman Dočekal jako „černý pasažér ne vlastní vinou“. Po půlnoci chasa uložila 
obě práva, ještě si – byť v menším počtu – střihla Holúbka a Metlovou a pak už 
na se postupně rozcházeli k domovu, aby zvládli nedělní maraton. Letošní hody 
byly zvláštní také tím, že nedělní slavnostní mše byla věnována významnému ju-
bileu naší farnosti, a to 100. výročí založení farnosti. Při této příležitosti byla vydá-
na malá publikace popisující historii a významné osobnosti a události spojené s 
naší farností. Určitě stojí za pročtení. Nedělní počasí jako by chtělo vynahradit, co 
v sobotu odpoledne trošičku pokazilo. Vozík s ovečkou byl připravený a mohlo se 
vyjít. Ještě asi hodinu absolvoval nedělní obchůzku i televizní štáb. Pak se se všemi 
velmi srdečně rozloučili a chasa jim ještě srdečněji zamávala na pozdrav.  No a pak 
už se jen chodilo, tancovalo, zpívalo a pilo, zpívalo, tancovalo, pilo, chodilo, pilo.... 
No prostě tak, jak to v neděli na hody bývá. Večerní „dopíjačka“ na KD byla velmi 
„decentní“ a bylo vidět, že toho mají někteří plné kecky. Věřím tomu, že pro všechny 
bylo natáčení dokumentu, zajímavá i když někdy ne moc příjemná zkušenost. Ale 
také věřím tomu, že nakonec ten pocit, že dokument o tradici slováckých hodů, 
který bude archivován i pro další generace, byl natáčen právě v Popovicích, zvítězí 
nad vším negativním. Během sobotní obchůzky se kolem průvodu pohyboval ještě 
jeden kameraman (vlastně dva - včetně p. Pochylého). Ta druhá kamera natáčela zá-
běry pro Slovácké muzeum a tyto záběry by měly být použité v nové multimediální 
expozici Slováckého muzea otevřené k jeho 100. výročí založení v roce 2014. Podle 
etnografů jsou totiž Popovice a Míkovice poslední dvě obce, kde se tradice hodů s 
právem zachovala v podobě nejpůvodnější. Což nás těší a je to zásluha samozřejmě 
nejenom vašich rodičů a prarodičů, ale teď už také vaše. Takže máte být na co hrdí! 

Toť vše, co se týká hodnocení hodů a na závěr ještě pár „hodových“ čísel: 
Předhodová zábava – cca 80 platících.
Na zkouškách se vypilo přibližně 40 l vína.
Pásmo tančilo 17 párů. 
V sobotním průvodu byla včetně chasy, dětí z Popovjánku, muziky a dalších nad-
šenců stovka krojovaných.
Na hodovou zábavu přišlo více než 300 návštěvníků. 
V neděli se po obci vybralo 14.000,- Kč. Děkujeme!

A na úplný závěr bychom chtěli poděkovat rodičům stárků, že na sebe vzali to 
břímě a zhostili se ho se ctí a bez ztráty kytičky. Děkujeme všem, kteří jakkoliv při-
spěli k tomu, aby se hody uskutečnily, aby všechno klaplo jak má, návštěvníci byli 
spokojení a muzikanti neměli žízeň. Všem, kteří zajišťovali technickou i materiální 
podporu a velký dík nesmí chybět také rodině Potomákové za přípravu krojů pro 
hodovou chasu. Protože takový servis nikde v obci nemají. Ještě jednou velký dík a 
ať i příští roky jsou v Popovicích hody veselé! Vaši Spoťáci

Ohlédnutí za „Popovským hodováním“
Dokončení ze str. 5

Je pravda, že eště dva roky po dovolené 
sem při pohledu na rajčata měla kopřivku. 
Lebo tolik paradajek, co sme tam moseli 
zkonzumovat (přeca sa to nevyhodí) sem 
nesnědla za celý svůj dosavadní život. Ale ji-
náč dovolená ubíhala v pohodě a klidu. Všecí 
sme si to užívali, až najednú mamka zistila, 
že sa jí nejak ztrácajú kostky cukru. Co zatým 
je, zistila hneď druhý deň brzo ráno, když ju 
probudilo jakési šramocéni v předsíňce sta-
nu. Trochu si protřela oči, ale to neměla dělat, 
lebo jak vyhlédla ven, uviděla koňa, jak sa 
nám cpe na besedu do stanu. Leknutím za-
ječela, až kůň polekano vycpal a já hned za 
ním, protože mamce bylo jasné, že kůň si na 
cukr sám od sebe nechodí. To já sem sa s ním 
skamarádila a nosila mu cukr z našich do-
volenkových zásob. Taťka se enom smál, tož 
sem využila situace a začala ho přemlúvat, 
ať si koňa odvezem dóm. Taťka mrkl na mě 
a na mamku sa potutelno usmál: „No mam-
ka už smlúvala, tož možem taky, zkus sa jí 
zeptat za kolik pustí svoje místo v autě, aby 
sme tam mohli naložit toho koňa.“ Naštěstí 
ke smlúvání nedošlo, všecí sme sa vrátili v 
pořádku a eště sme podnikli moc takových 
výletů za poznáním. Taťka už docestovál, rád 
sa smál a těšíl se na každý nový srandohled, 
tož s vaším dovoléním, moji milí, právě ten-
to věnuju mu. Aby sa aj na téj svojí poslední 
cestě usmíval. A vám přeju, aby ste sa do-
kázali aj v těžkých dobách aspoň pousmát, 
potom je to všecko aspoň o trochu lehčejší. 
 Vaša starostka Nováčka.            

Srandohled

Upozornění
občanům

Oznamujeme Vám, že bývalý areál fir-
my KOVOKON Popovice, později areál 
firmy DFK Cab s. r. o., Popovice čp. 374, 
koupila firma Global a.s., a to včetně „ob-
čany Popovic nazývané skládky“ za are-
álem. Firma FVK Global a. s. upozorňuje 
občany, že daný pozemek není skládka! 
Tento pozemek neslouží k ukládání od-
padu, suti, listí, větví ani ničeho jiného. 
Z důvodu neustálého napomínání obča-
nů Popovic, kteří sem tento odpad vozí 
a ignorují naše napomínání, jsme byli 
nuceni nainstalovat kamerový systém s 
dohledem na pozemek. Jakýkoliv vstup 
na tento pozemek bude nahlášen Policii 
ČR. Nepovolené ukládání odpadu bude 
trestáno pokutou až 100.000,- Kč.

Taky vám nevozíme odpad za váš 
dům!!!

 Děkujeme za pochopení
 Tomáš Kocourek, správce objektu  

Průvodčí a černý pasažér v podání našich 
hvězd foto M. Šuranský
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První školní den začal prvňáčkům slavnostním přijetím na 
obecním úřadě. foto: L. Falešníková

Početná skupina reprezentující naši obec na Slavnostech vína v 
Uh. Hradišti foto: M. Lyková

Pěkné vystoupení předvedli členové STOT Slunéčko a hodové 
chasy i v rámci programu Mikroregionu Dolní Poolšaví
 foto: J. Ďurďa

Vlajka a znak byla symbolicky vložena do rukou pokračovatelů 
tradic, nejmladších zástupců rodiny Potomákovy a členů Sdružení 
pro obnovu tradic Slunéčko. foto: K. Zelinka

Setkání ročníku 1963 proběhlo v přátelské atmosféře.
 foto: J. Nováková

Hradčovjanka vyhrávala před kostele, a drobné mžení zahnala 
veselými tóny lidových písniček. foto: K. Zelinka

Kaleidoskop událostí
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Hodová chasa v plné parádě a dobré náladě foto: M. Šuranský

Dozvuky se letos (vzhledem k okolnostem) konaly na téma 
Bezďáci a Marodi – nejprve se posilnit pečeným masem...

... a pak pařit až do rána... téměř...  foto: M: Šuranský

Setkání popovických důchodců má vysokou úroveň, letos se 
našim Seniorům předtavili Tupeské parádnice   foto: J. Vratislavský

A samozřejmě nemohl chybět ani Popovjánek
 foto: J. Vratislavský

Kaleidoskop událostí
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Historie jednoho kříže
Události, které zde budou popisova-

né, se datují od první poloviny minulého 
století. Abychom však mohli zjistit po-
třebné okolnosti a informace, musíme 
nahlédnout do soukromí rodiny Lagovy. 
František Laga, ročník 1982, žil se svou 
ženou Marií a třemi dětmi Annou, Lud-
milou a Františkem v rodinném domku 
č. p. 90. V roce 1932 byly Anně právě 
čtyři roky, když jí postihlo vážné kožní 
onemocnění. A tak zarmou-
cení rodiče v modlitbě pro-
sili za její uzdravení. Když u 
ní došlo po určité době ke 
zlepšení zdravotního stavu, 
hledali příležitost a způsob, 
jak za dar zdraví své dcery 
poděkovat. Maminka malé 
Aničky měla již svou před-
stavu. V trati Prádla, kde ro-
dina vlastnila pozemek parc. 
č. 474, postaví dřevěný kříž.

A nyní se musíme vrátit 
zpět do třicátých let a při-
blížit si tuto lokalitu, jak v 
té době skutečně vypadala. 
Koryto potoka Olšovce ved-
lo poněkud jinak než dnes. 
Podle ústního podání byl 
potok v dřívějších dobách 
využíván místními ženami i 
k praní prádla. Z toho vzb-
nikl i název, pro tento malý 
koutesek, kdysi malebného 
území. Příjezdová cesta na 
Prádla vedla po svahu, který 
byl lemován porostem aká-
tů a poslední z nich končily 
právě u Olšovce. Když se 
začaly budovat rybníky, po-
tok Olšovec byl přemístěn 
do dnešního koryta, Prá-
dla zanikla a zůstaly jen ve 
vzpomínkách pamětníků. 
Při bagrování rybníků tento 
kříž překážel a byl dán po-
žadavek na jeho přemístění. Pan Fran-
tišek Laga však prosadil, aby kříž zůstal 
na svém místě a tak bagristé museli kříž 
objíždět. Na svém původním místě stál 
kříž celých 56 let až do roku 1988, kdy při 
silném větru, v důsledku narušení dřevní 
hmoty, padl stářím k zemi. Když kolem-
jdoucí ohlásili tuto smutnou zprávu u 
Lagů, ti nemeškali, kříž převezli domů 
a rozhodli se, že dílo rodičů obnoví. Fa-
rář František Bršlica s jejich záměrem 
souhlasil. Dřevo, které nebylo možno 
sehnat, pomohl zajistit pan Jaroslav Bra-
bec, který byl v tu dobu předseda MNV. 
Stolář pan Šácha byl již připraven a se 

svým pomocníkeem Vojtou Remešem 
kříž sestavili. Další problém vznikl tím, že 
při pádu se od kříže oddělilo tělo Krista a 
nebylo jej možno najít. Hledalo se řeše-
ní. Hotový kříž byl již rok uložen u Lagů 
a čekalo se, jak vše dopadne. Schylovalo 
se již k podzimu, když se tu jednoho dne 
objevil u Lagů pan Habáň a pod paží nesl 
původního ztraceného Krista. Svůj pozo-
ruhodný nález popisoval takto: „Šel jsem 

uklízet ke kapličce na Kříbech. Zaměnil 
jsem si však klíč od vinohradu. Musel 
jsem se vrátit. Cestou mi něco říkalo, 
že mám jít okolo rybníka. Šel jsem tedy 
oklikou po hrázi a v jednom místě jsem 
uviděl na chodníku ležet Krista.“ Tolik 
pan Habáň. Když totiž rybáři prováděli 
výlov ryb, Krista našli v bahně a vyhodili 
ho na hráz. Chyběla však část pravé ruky, 
ale tato věc již byla řešitelná. Pan Habáň 
vyrobil odlévací formu a pan František 
Švec zhotovil v Mesitu odlitek. Po opravě 
ruky bylo vše dáno do původního stavu 
a práce na obnově byly skončeny. Bylo 
však zřejmé, že vrátit kříž na hráz rybníka 

by nebylo rozumné. Církevní tajemník s 
tím souhlasil, nejednalo se o orientační 
bod. Vhodné místo se brzy našlo. Bylo 
to jako výzva. Na parcele nedaleko od 
myslivecké chaty uschla na hrázi duran-
cie. Bylo rozhodnuto, strom se pokácí a 
v těch místech bude postaven kříž. A tak 
se i stalo. K úplnému dokončení scháze-
lo ještě nízké čtvercové oplocení a dílo 
bylo hotové. Byla slunečná zářijová ne-

děle roku 1989. Hodiny na 
věži kostela odbíjí 17 ho-
din. U kříže se shromáždilo 
několik desítek farníků. Au-
tem přijíždí P. František Brš-
lica, aby posvětil kříž i místo 
na kterém stojí. Po krátkém 
obřadu, se shromáždění 
pomalu rozchází. Někteří 
jdou ještě poděkovat ke 
kapličce. Celou tuto udá-
lost s radostným dojetím 
prožívali i Františe a Marie 
Lagovi ml. Se svou rodinou. 
Odkaz rodičů byl zachován.

V těchto dnech je místo 
stále ještě bez kříže a těm, 
kteří okolo prochází při-
padá poněkud smutné. Je 
skutečností, že kdyby se 
památkám nevěnovala pa-
třičná pozornost, takových 
smutných míst by postu-
pem času stále přibývalo. 
Nakonec by zůstaly jen 
fotografie, které by nám 
připomínaly, že zde kdysi 
tyto památky v plné kráse 
stály a byly mostem, který 
nás spojoval s našimi dáv-
nými předky, s jejich osudy 
i s jejich poselstvím, které 
nám v těchto památkách 
zanechali. 

Garantem pro uchování 
tohoto dědictví je vedenáí obce a farní 
úřad. Vedle investičních záměrů se najde 
v rozpočtu i místo pro péči o památky, 
které jsou součástí našich dějin a mají 
své nezastupitelné historické poslání. 
Mějme je proto v úctě a pečujme o ně. 
Važme si i vstřícného přístupu obce a 
farnosti. Je totiž nezvratnou pravdou, že 
každá památka, která zmizí, zmizí defini-
tivně. Teprve potom si lidé uvědomí, že 
jim něco schází. A uvědomí si, že už je 
pozdě. 

Vzpomínky p. Marie Lagové č. 90 zapsal 
Zd. Kočíř, komise pro památky a historii 
obce  

Připraveno k posvěcení foto archív obce



Popovské listy

9

Recyklace přináší úspory
Zpětný odběr spotřebičů šetří suroviny a energie

Každou hodinu odevzdají Češi k recyklaci více než 2900 kilogramů vysloužilých 
elektrozařízení. Každý den putuje k ekologickému zpracování tisícovka ledniček a 
mrazniček. Tento výsledek řadí Čechy na páté místo mezi Evropany. Díky tomu se 
nám daří nejen chránit životní prostředí, protože staré spotřebiče už nekončí na čer-
ných skládkách nebo dokonce pohozené na kraji lesa. Dosahujeme i významných 
úspor materiálů a energií. Jen za rok 2012 se například recyklací vyřazených spotře-
bičů získalo železo na výrobu 13 000 osobních automobilů. Ušetřilo se 14 milionů 
litrů ropy. Uspořená elektrická energie by vystačila na rok všem obyvatelům zhruba 
dvacetitisícového města. A díky odbornému zpracování „vysloužilců“ neuniklo do 
ovzduší  290 000 000 tun CO2, takže ozonová díra nad námi se dál zbytečně nezvět-
šila. Ekologické aspekty jsou ostatně klíčovým důvodem, proč byl celý systém zpět-
ného odběru spotřebičů v celoevropském měřítku vytvořen. Vycházel ze zkušeností 
skandinávských zemí. Postupně jej převzaly všechny „staré“ státy Evropské unie, po 
nich i ty nové včetně České republiky. A Češi jsou dnes mezi nováčky na špičce.

 
Motivační program ELEKTROWINu

K dosažení těchto výsledků významně přispěl i Motivační program kolektivního 
systému ELEKTROWIN. Do něj se mohou města a obce zapojit a čerpat z něj finanční 
odměny již šestým rokem. Od roku 2008, kdy jej ELEKTROWIN vyhlásil, z něj bylo 
vyplaceno už zhruba 13 400 000 korun.

Při splnění daných kritérií může obec získat z Motivačního programu až 100 000 
korun za rok.

Získané peníze obce využily podle vlastního uvážení a potřeb především k lepší-
mu zabezpečení sběrných dvorů a jiných sběrných míst, zkvalitnění jejich obsluhy, a 
tím současně ke zvýšení množství zpětně odebraných spotřebičů.

Co domácnost, to lednice
Z nedávného průzkumu vyplynulo, že se Češi neobejdou bez lednice. Alespoň 

jednu vlastní všechny domácnosti. Průměrné stáří ledničky se dnes odhaduje na 14 
let. Starých lednic a mrazáků se za posledních sedm let zbavila každá druhá česká 
domácnost. Přes tuto masivní obměnu čeká ale ELEKTROWIN ještě hodně práce. Ne-
zbytnou součástí každodenního života jsou i pračky, kterých v českých domácnos-
tech slouží 4,1 milionu. Mezi další nepostradatelné pomocníky patří žehličky a rych-
lovarné konvice (po 3,9 mil.), nebo vysavače (3,8 mil.) Většinu spotřebičů – lednice 
především - lidé používají, dokud fungují. Bez ohledu na jejich parametry, například 
spotřebu elektrické energie. Vzhledem k cenám elektřiny se ale může tempo výmě-
ny starých za nové významně zrychlit.

Největší žrouti energie
Zejména chladicí zařízení patří k největším domácím „žroutům energie“, protože 

jsou v chodu 24 hodin denně. Prostou kalkulací tak bude nejspíš stále více spotřebi-
telů docházet k závěru, že výměna staré lednice za novou přinese navzdory pořizo-
vací ceně nakonec úsporu. Ve zpětném odběru se každopádně budou tyto spotřebi-
če objevovat ještě dlouho poté, co se při prodeji nových přestane odděleně uvádět 
výše recyklačního příspěvku. K tomu dojde už v letošním roce. Až tedy přijdou při 
likvidaci na řadu skuteční veteráni, budou se velmi hodit finanční rezervy, jež ELEK-
TROWIN vytvářel v uplynulých letech. Jen tak bude moci být i tato likvidace skuteč-
ně ekologická.

Konec pořádání sbírek ošacení?
Letošním rokem zřejmě v naší obci 

skončí tradice pořádání humanitárních 
sbírek textilu, který ve vašich domác-
nostech již překáží, ale jinde může ješ-
tě pomoci. Ale tím rozhodně nekončí 
pro občany Popovic možnost odevzdá-
vat použité oděvy a textil tak, aby ješ-
tě mohl být užitečný. Ve spolupráci se 
společností RUMPOLD a REVENGE bude 
v naší obci, na prostranství před čp. 23 

(naproti základní školy) umístěn kon-
tejner na textil. Do tohoto kontejneru 
můžete odložit použitý a nepotřebný 
textil zabalený do igelitových tašek 
nebo pytlů. Kontejner obsahuje návod 
k použití a popis co do kontejneru pat-
ří a co nikoliv. Do kontejneru patří veš-
keré nepotřebné ošacení, ložní prádlo, 
záclony, bytové textilie, ručníky, ubrusy, 
rovněž párovaná nositelná obuv. Do to-

hoto kontejnerů nepatří koberce, matra-
ce, molitan, stany, spací pytle, netextilní 
materiály, výrazně znečištěné a mokré 
textilie. Myslete prosím na to, že s tímto 
materiálem bude při zpracování ručně 
manipulováno. Tímto sběrem a tříděním 
odpadů všichni přispíváme ke zlepšení 
životního prostředí v naší obci a ke sní-
žení nákladů na sběr komunálního od-
padu. Děkujeme.

Zahrádkářský 
podzim

Na rozdíl ode mě už mají správní za-
hrádkáři podzimní práce za sebou a po 
nasazení podzimního česneku (pokud 
ho sadí), už jen zazimují nářadí a bu-
dou psát Ježíškovi, co pod stromeček. 
Ti ostatní ještě postříkají stromy a keře 
Kuprikolem nebo Championem jako 
prevenci proti houbovým chorobám 
- hlavně broskvoně proti kadeřavosti, 
která dovede stromy hodně poškodit. 
I další doporučené práce jsou uvedeny 
v listopadových informacích, vyvěše-
ných ve skříňkách OÚ a na internetu 
obce. 

Letošní úroda je už převážně ulože-
na, vinaři chodí kolem zrajícího mla-
dého vína, někteří ještě presují pozdní 
sladkou úrodu pro špičková vína,  vy-
pálené letní kvasy už se mohou košto-
vat po doporučeném odležení (v litera-
tuře po 3 měsících – platí i pro ostatní 
pálenky). Naše pálenice opět prošla 
částečnou inovací, máme nové nere-
zové nádrže na lajtr a na půdě novou 
zásobní plastovou nádrž na chladící 
vodu - původní už byla hodně zko-
rodovaná a nechtěli jsme riskovat, že 
nám v sezoně bude kapat ze stropu. 
Když jsem u toho pálení – opravdu si 
nezapomeňte sebou do pálenice vzít 
kromě peněz i občanský průkaz pro 
uvedení rodného čísla na objednávku 
pálení. A taky si na prohlášení přečtěte, 
že jedna domácnost si může vypálit za 
rok max. 30 litrů absolutního alkoholu, 
to je 60 litrů 50% pálenky (co se počítá 
do jedné domácnosti není úplně jasné 
ani celníkům) – sčítá se pálení ve všech 
pálenicích v Česku! Letos celníci zjistili 
opět porušení tohoto nařízení (max. 30 
litrů/domácnost) ve 3 případech (pále-
no ve více pálenicích) a jsou z toho jen 
problémy. 

Takže po ukončení sezony nám už 
zbude jenom nařezat barborky pro 
vánoční kvetení, připravit krmítka pro 
ptáčky a naplánovat, co v příštím roce.

 Všechno dobré všem přeje J.V. 
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Vstupujeme do druhé poloviny dvacátého století, kdy svět je roz-
dělen na dva tábory stojící proti sobě. Dosud ještě žijící generace 
prožila již dvě světové války a proto dovede plně ocenit, co zname-
ná slovo MÍR.

Je starým zvykem přát si navzájem do nového roku všeho dobra 
a štěstí. Proto si jen přáli, aby ten lepší a šťastnější život se skutečně 
dostavil. Nestačí však si jen navzájem popřát a čekat, ale musíme 
se o ten lepší a šťastnější život sami přičinit. Na to jsme si sestavili 
pětiletý plán, abychom se k blahobytu přibližovali postupně pod-
le svých sil. Jestliže náš průmysl mnohde již překračuje své úkoly, 
nemůže zůstávat pozadu v plnění úkolů pětiletého plánu ani naše 
vesnice. A tento přechod vesnice k socialismu nebude na žádné 
vesnici snadnou a lehkou věcí a budou to často historické událos-
ti, které se vyskytnou v průběhu přeměny naší vesnice. Rok 1951 
bude další krok k socialismu na vesnici, čímž třídní boj se ještě 
přiostří. Nutnost si však vyžaduje všímat si zejména života a práce 
oněch budovatelů a průkopníků nové vesnice, kteří svou osobnos-
tí, nadšením a obětavostí dovedou přesvědčiti a získati další malé a 
střední rolníky do JZD.

Takovými nadšenými průkopníky jsou předseda PV-JZD Žák 
František, hospodář JZD - Šimek Jan a zvláště neohroženě si po-
čínající družstevnice Vlčnovská Marie. Veřejné mínění mezi funkci-
onáři i většiny družstevníků je, že JZD více škodí, než-li prospívá, 
neboť může míti úspěchy v získávání nových členů - kvantitě, ni-
koliv však v přesvědčování - kvalitě. Velmi značně pomohla rozšířiti 
členskou základnu strana KSČ při prověrce svých členů.

Činnost JZD
Již počátkem roku byl navržen a přijat za jednatele Jan Miklenda 

za odešlého Antonína Bureše. Bylo požádáno o přidělení obecní 
půdy a luk. Zároveň byly vytvořeny pracovní skupiny.

Do I. skupiny byly zařazeny: Ševčíková Jana, Magdálková Anna, 
Junaštíková Barbora a Vlasta, Štěrbová Barbora, Vlčnovská Marie a 
Anna, Potomáková Anna, Tománková Marie, Malinová Kateřina, Ti-
choňová Ludmila a Tichoňová Františka.

II. skupinu tvoří Kusáková Anna
III. skupinu - Křapová Marie
IV. skupinu - Menšíková Františka
V. skupinu - Juřicová Růžena

Členský podíl byl stanoven 200,- Kčs.
Vojenská správa poskytla jeden pár reverzních koní, jež byly ustá-

jeny v prázdném chlévě u Vlčnovské Marie. Ošetřování a jezdění s 
nimi bylo svěřeno Janu Hanáčkovi za týdenní mzdu 800,- Kčs.

 
Práce potahem a odměny byly stanoveny:

vození hnoje za 1 den 350 Kčs

orba od 1 měřice 150 Kčs

setí obilí 50 Kčs

pospěchování 25 Kčs

Normy a žňové práce:

veškerá práce od 1 míry 300 Kčs

sečení od 1 míry 120 Kčs

odebírání od 1 míry 80 Kčs

vázání a skládání 75 Kčs

hrabání 25 Kčs

odvoz za 1 hod. 40 Kčs

Mlácení: stláč za 1 hod. 25 Kčs

podávač za 1 hod. 15 Kčs

vázání slámy 12 Kčs

ostatní práce 10 Kčs

Podmítka od 1 míry 90 Kčs

Plán osevu:

žito 10 ha peluška 1 ha

pšenice 2,5 ha ranné bram. 0,4 ha

ječmen 2 ha cukrovka 0,4 ha

Celkové náklady práce a výroby ( v Kčs):

střední orba 4.000,- sečení samovaz. STS 3.420,-

příprava půdy 3.810,- stavění mandelů 1.670,-

hnojiva 6.956,- pohrabování potahem 300,-

rozvoz hnojiv 550,- svážení 8.000,-

poválení válcem 900,- mlácení 3.000,-

hubení plevele 500,- obsluha 3.510,-

povřísla 3.000,- zak. jetel. semene 2.400,-

odvoz obilí od 
mlátičky 1.200,- jiné náklady při 

mlácení 1.000,-

Čistý výnos obilí - 57.600 Kčs, slámy - 18.000,- Kčs
Pro uskladnění hospodářských strojů byla dána Janem Vlč-

novským k dispozici stodola.
Po důvěrníku s. Mléčkovi stává se důvěrníkem s. Filip. Orga-

nizací a utvořením dvojic pro přesvědčování o výhodách HTÚP 
byli pověřeni soudruzi: Tichoň Jan, Tichoň Antonín a Šutý Pa-
vel. Za lidovou správu Antonín Tichoň navrhuje, že rozmluví 
nájemníkům obecní půdu, vstup do JZD i s obecní půdou. 
MNV odprodal obecní třešně JZD za Kčs 300,-. Členky JZD za 
natrhání 1 kg třešní dostanou 6 Kčs.

Dne 29. srpna byla provedena volba nového výboru JZD za 
přítomnosti 32 členů.

Zvoleni byli:

 Žák František, č.111 předseda všemi hlasy 

Vlčnovská Marie, č. 231 místopředseda 4 se hlas.zdrželi

Tichoňová Františka, č. 65 účetní všemi hlasy

Šimek Jan, č.119 hospodář všemi hlasy

Vlachynský Alois, č. 98 zapisovatel všemi hlasy

Junaštík Alois, č. 244 pokladník všemi hlasy

Křapa Josef, č. 237  členové výboru X

Borek Josef, č.12 X  X

Myslík Jan, č. 253 X X

Kovařík Josef, č.204  X X

Vaněk Antonín, č. 274 čl. dozorčí rady  X

Malina František, č.152 X X

Habartová Antonie X  X

Kusáková Anna X X

Kratěna Antonín, č. 228 X  X

Šutý Pavel, č. 252 X  X

Z kroniky obce - rok 1951
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Společenská kronika naší obce
50 let
Dítková Lenka 110
Šnajdarová Jitka 159
Vaňková Milena 317

60 let
Brabcová Jarmila 230
Kutálek Milan 112
Heller Břetislav 178

70 let
Kaluža Zdeněk 95
Červenka František 247
Jurásek Jan 322

75 let
Řiháčková Ludmila 24
Tichoňová Božena 252
Medek Zdeněk 3
Andrýsková Anežka 272

80 let
Omelková Marie 138
Prajza Miroslav 133
Stašková Emílie 195

81 let
Nováková Marie 350
Kročilová Marie 306
Šilhavíková Františka 225
Ineman Jaroslav 44

82 let
Stašek Zdeněk 300
Šnajdarová Ludmila 159

83 let
Vlachynská Marie 78

85 let
Malinová Rosalie 39

86 let
Hlůšek Ludvík 239

87 let
Hráčková Anna 163

88 let
Gajdošíková Marie 117

89 let
Malinová Marie 162
90 let
Habartová Anastazie 209
Remešová Marie 40

Zlatá svatba
50 let společného života oslaví
manželé Emílie a Zdeněk Kočířovi  312

Diamantová svatba
60 let společného života oslaví
manželé Anna a Zdeněk Staškovi  300

Narození
Šestáková Simona 355
Malaga Ondřej 31

V případě, že si nepřejete být zveřejněni v naší 
společenské kronice, oznamte to, prosím, so-
ciální komisi nejpozději do 8. prosince 2013. 

Všem občanům, kteří v měsíci říjen - prosinec 2013 oslaví či již oslavili svá životní jubilea, srdečně blahopřejeme.

TJ Popovice – výsledky podzimní soutěže
Muži – výsledná tabulka 
1. D. Němčí B 28
2. Strání B  25
3. Popovice  22
4. Boršice u Bl. 22
5. Březová  20
6. Záhorovice  15
7. Komňa  13
8. St. Hrozenkov 12
9. Pitín  9
10. H. Němčí   8
11. Bystřice  8
12. S. Loz  4

výsledky zápasů
Popovice – Bystřice 2 : 0
Boršice u Bl. – Popovice 4 : 1
Popovice – Strání B 2 : 0
D. Němčí B – Popovice 3 : 2
Popovice – Záhorovice 1 : 0
S. Loz – Popovice 3 : 3
Popovice – St. Hrozenkov 4 : 0
Březová – Popovice  3 : 0

Dorost – výsledná tabulka
1. Jarošov  19
2. St. Město  16
3. O.N.Ves  13
4. Nedakonice  12
5. Bílovice  7
6. Mařatice  7
7. SK Zlechov  6
8. Popovice  0
Dorost – výsledky zápasů
Popovice – O. N. Ves 0 : 4
Popovice – Jarošov 0 : 21
SK Zlechov – Popovice 12 : 1
Popovice – Bílovice 1 : 6
Mařatice – Popovice 4 : 1
Popovice – Nedakonice 1 : 11
Staré Město – Popovice 3 : 0

Žáci – výsledná tabulka
1. Kněžpole  15
2. Bílovice  15
3. Havřice  12
4. Březolupy  9
5. Mařatice  6
6. Popovice  6
7. Nedachlebice 0

Žáci – výsledky zápasů
Popovice – Bílovice  1 : 7
Popovice – Nedachlebice  2 : 0
Kněžpole – Popovice  9 : 0
Popovice – Březolupy  4 : 1
Havřice – Popovice  13 : 1
Mařatice – Popovice  10 : 0

Pořiďte si obecní kalendář
Oznamujeme občanům, že i letos budou na obecním úřadě k dostání stolní 

kalendáře s fotografiemi ze života obce, kde budou zaznamenány termíny svozu 
plastů, papíru, popelnic, plánovaných kulturních akcí, termínů prázdnin a další. 
Prodej kalendářů se uskuteční na akci Vánoční zpívání pořádané souborem Popo-
vjánek dne 15. prosince v kulturním domě. 


